
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 30. april 2019

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål BZ

Ministeren bedes kommentere professor i sundhedsøkonomi Kjeld Møller Petersens be-

regninger af underfinanisieringen af det danske sygehusvæsen og redegøre for følgende:

– om ministeren mener, at de lovede 8,5 mia. kr. i delvis ”gamle penge” og afvikling af

regionernes politiske niveau vil løse dette problem med underfinansiering i sundheds-

væsenet, og

– hvordan regeringen vil dække udgifterne til de stigende demografiske udfordringer, ny

medicin og nye behandlingsformer, når sygehusene med de lovede 8,5 mia. kr. fortsat

vil være underfinansieret?

Der henvises bl.a. til artiklen ”Sygeplejerske på det samme hospital i 18 år: Der er blevet

mindre tid til patienterne”, Jyllands-Posten den 28. april 2019. https://jyllands-posten.dk/

premium/indblik/Indland/ECE11340540/sygeplejerske-paa-det-samme-hospital-i-18-aar-

der-er-blevet-mindre-tid-til-patienterne/

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
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